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Referat SB07 

 

Skolebestyrelsesmøde(7)  

Onsdag d. 6. marts 2019 
19:00 – 21.00   
 

 
Mødested:    Personalestuen, Havrehedskolen – afd. Morud 

 

 
Mødedeltagere:  

 

Pia Skov Hansen (Skolebestyrelsesformand), Charlotte Ellemose Sonne, Jesper Hansen 
(Næstformand), Mads Kyed, Christina Nordenbæk, Mette Fugl Nicolaisen, Tina Kannegaard,  
Lene Bro, Rie Mortensen, Henriette Lorentzen, Mette Vestergaard, Allan Buchholt Høj, Kim Funk 
Johannessen 
 
Mødeleder: Rie Mortensen 
 
Elevrådsrepræsentanter: Liva Markvard Hansen 9.b (formand), Cecilie Møller Pedersen 8.b 
(Næstformand)  
 
 

Gæster:  
 

 

Møderække 2018 – 2019: Tirsdag 21.08 – Torsdag 27.09 – Tirsdag 06.11 – Mandag 03.12 – 2019 – 
Torsdag 10.01 – Onsdag 06.02 – Onsdag 06.03 – Mandag 01.04 – Onsdag 01.05 – Torsdag 06.06 

 

Punkt 50: Godkendelse af referat                                                                                                     5 min. 

Beslutningstema: Godkendelse af referat fra sidste skolebestyrelsesmøde 

Indstilling: At skolebestyrelsen godkender referat fra sidste møde. 

Sagsfremstilling:  

Beslutning: Referatet blev godkendt og underskrevet. 

Bilag: Mødereferat SB 06 
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Punkt 51: Elevrådet                 5 min. 

Beslutningstema: Formand og næstformand fremlægger information fra elevrådets arbejde. 

Indstilling: At bestyrelsen orienteres og træffer afgørelse om videre tiltag.  

Sagsfremstilling:  

Nyt fra klasserne – 5.årgang havde et ønske om en ekstra stor ostebane i ”gården” 
Eventuelt slette en af de små og erstatte en af de store. Teknik og Service kigger på 
mulighederne 

 

5 årgang havde et ønske om at måtte bruge mobil i det ene frikvarter. Her henviste 
skolebestyrelsen til Havrehedskolens principper for brug af digitale enheder. Dette er ikke muligt jf. 
disse principper. 

Skolefester – Elevrådet orienterede om de kommende elevfester: 

Mellemtrinsfest 27. marts 4.-6.kl ABV 18.30-21.30 

Udskolingsfest 28. marts 7.-9.kl ABV 19.00-22.00 

Elevråd laver aktiviteter og underholdning. Der hænger plakater på skolerne. Elevrådet besøger afd. 
Veflinge for at fortælle eleverne der om mellemtrinsfesten. 

Beslutning:  

Bilag: Referat fra sidste elevrådsmøde 

 

Punkt 52: Orientering fra ledelsen                                                                              5 min.           

Beslutningstema: Orientering fra skoleledelsen 

Indstilling: At bestyrelsen tager orienteringen til efterretning, samt giver fremadrettet input. 

Sagsfremstilling:  

Vi har afholdt ansættelsessamtale, Vi har ansat Pernille Mejlkjær Thomsen, i Rasmus Worch 
Petersens stilling (afd. Veflinge), pr 1. april 2019. Pernille er 32 år og bosat i Nr. Broby, men født og 
opvokset i Nordjylland. Hun er uddannet fra læreruddannelsen UCL – Odense i 2014, og kommer fra 
en lærerstilling på Assensskolen i Assens Kommune. 

Møbler – personale og undervisningsmøbler er blevet leveret. Hele afdeling Veflinge har fået nye 
undervisningsmøbler 0-6.kl.. På afdeling Morud er det 7. og 8. årgang der har fået nye møbler. 
Derudover er der købt nye personalemøbler til alle tre matrikler. 

Beslutning:     
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Bilag:  

 

Punkt 53: Den nye skolestruktur                                     15    min. 

Beslutningstema: Den nye skolestruktur - evaluering 

Indstilling: At skolebestyrelsen beslutter næste skoleårs skolestruktur. 

Sagsfremstilling: Forældre, elever og personale har besvaret spørgeskema / SurveyXact ( se 
udsendt mail fra Kim). Samt kvalitative fokusgruppeinterviews. Skolebestyrelsen har derudover 
afholdt dialogmøde med forældre. Skolebestyrelsen er på den baggrund kommet med nogle 
indstillinger. 

Skoleledelsen har ud fra beslutninger taget på sidste bestyrelsesmøde omkring skolestrukturen, 
lavet et forslag. 

Beslutning: 

Kim Funk Johannessen orienterede om status på strukturarbejdet:  

Drøftelse i bestyrelsen omkring USU (understøttende undervisning) i udskolingen.  En differentieret 
ramme for USU i indskoling, mellemtrin og udskoling vil efter ledelsens vurdering give den bedste 
kvalitet for vores ældste elever. Bestyrelsen drøftede sagens vinkler og bekræftede ledelsens 
forslag. Skolebestyrelsen er opmærksom på, at der i aftaleteksten fra d. 30 januar 2019 står 
fremført at ”det aldrig har været aftalepartiernes hensigt, at understøttende undervisning skulle 
ligge som en isoleret ø i skemaet.” Vi mangler dog stadig lovteksten i forhold til de aftalte 
justeringer om folkeskolen. 

Mere info følger senere- når arbejdet med næste års planlægning for alvor kommer i gang. 

Bilag: 

 

Punkt 54: Tema-aften / Skole-hjemsamarbejde                                         90      min.           

Beslutningstema: Skole-hjemsamarbejde. 

Indstilling: Med udgangspunkt i ”Principper for skole-hjem-samarbejdet på Havrehedskolen” (se 
bilag) tages en drøftelse om det nuværende skolehjemsamarbejde på Havrehedskolen. Refleksion 
over egen praksis. Hvad er godt? Hvad kan forbedres?   

Rie holder et kort oplæg om ”lær med familien”-projektet ud fra de slides vi fik med hjem fra 
Fredericia-konferencen, hvor temaet var fremtidens skole-hjemsamarbejde.  

Maria Ørskov Akselvolls Phd Bog – ”Samspil ml. skole og hjem” har været til udsendt til SB som 
baggrundsmateriale, derudover ”Lær med familien”-materiale. 
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Sagsfremstilling: Distancen ml. skole og forældre er efter reformen blevet større – relationerne og 
kendskabet er blevet svagere.  Hvordan kan vi styrke skole-hjemsamarbejdet? 

Beslutning:  

Skolebestyrelsen drøftede forventninger, input og holdninger. 

Uddrag fra drøftelsen: 

Maria Ørskov’s bog “Samspil ml skole og hjem” roses af bestyrelsen. Det er let tilgængeligt 
materiale, som peger på mange af de forskellige synsvinkler og behov som forældregruppen har i 
forhold til skole hjem samarbejde.  

Der er sket en markant ændring i skolehjemsamarbejdet over de seneste år. Bogen sætter ord på 
nogle mekanismer – som vi oplever ude i hverdagen. Forældrene har grebet bolden. Men hvad er 
skolens krav og forventninger til forældrene egentlig, og hvad er forældrenes perspektiv i forhold til 
dét som skolen kræver, forventer og opfordrer til? Forældre som ”undervisnings- og 
trivselsassistenter”.  

Hvilke mekanismer sætter forældrestyrede arrangementer som f.eks. legegrupper, åben skole og 
forskellige forældreinvolverende undervisningsaktiviteter i gang?  Hvad er konsekvenserne og hvem 
får øje på det?   

Der er behov for drøftelse af vores principper for skole-hjemsamarbejde. 

Maria Akselvoll påpeger, at tid, ressourcer og overskud er de tre faktorer der i forældre-
perspektivet er væsentlige i skole-hjemsamarbejdet. 

Hvordan sikrer vi et uforpligtende samvær? Hvordan vi undgår den flotte buffet, den store 
bagedyst- som vi indimellem ser her på skolen ved forældrearrangementer- det er et forkert fokus. 
Elevrepræsentant: Jeg husker forældredeltagelse som noget positivt- men jeg ser også 
konkurrencen på forældresiden f.eks. med medbragt mad til arrangementer- kan godt se at min 
mor vil være bedre en X´s mor- det smitter af på mig.  

Der er behov for at være ærlig, om hvad man som forældre kan byde ind med. Både ift. andre 
forældre og skole. Har vi et rum ved f.eks. forældremøder hvor der kan stilles spørgsmål, etableres 
diskussioner eller fremføre kritik af de aktiviteter, krav og forventninger, der dominerer i skolen? 
Vigtigt at lytte til de perspektiver der om synet på skolen- især forældreperspektivet.  

Børnene elsker 5-6 arrangementer om året- hvor børnene er sammen og leger/trives – men det er 
ikke altid forældreperspektivet. Forældre arrangerede arrangementer ser forældre meget 
forskelligt på. Måske kunne man lave nogle retningslinjer, så det ikke er de ressourcestærke 
forældre alene, der sætter dagsordenen med op til 5-6 arrangementer pr. skoleår. 

Klassearrangementer – Maria Akselvoll foreslår, at man bliver i skolens lokaler, altså ikke tager i 
bowlinghal – jump & Fun etc. 

Intra blev også drøftet– Lidt men godt. Nogle lærere skriver lange prosatekster- nogle forældre 
forventer disse- det er vigtigt at understrege pointerne. Grænseløshed og uforudsigelighed er 
voldsomme faktorer.  
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Rammer for intra er nødvendigt- hvad og hvor meget skal fylde? 

En skole-hjemsamtale hvor barnet ikke er med – giver måske mulighed for at sige andre ting engang 
imellem.  

Måske en velkomstmail til nye kontaktforældre – om forventninger. 

Data og viden fra forskning Maria Akselvolls forskning bør udbredes. Hvordan? 

Forventninger til skole-hjemsamtalerne face to face fungerer i langt de fleste tilfælde- det der er 
sket over de sidste år – er en ændring. Hvordan skal vi får denne viden udbredt. 

Vigtigt at være opmærksom på, hvad det er vi gør ved hinanden. Som Maria Akselvoll fremfører er 
der måske behov for at skolen tager noget af værtskabet og ansvaret tilbage, så det ikke skaber 
problemer for familierne. 

Skolebestyrelsen nedsætter et udvalg bestående af Tina Kannegaard, Rie Mortensen og Allan 
Buchholt Høj. Disse har til næste skolebestyrelsesmøde samlet op på temaet- og giver input/forslag 
til det videre arbejde. 

Rie Mortensens oplæg om ”Lær Med Familien” udsættes til næste møde. 

Bilag: Principper for skole-hjem-samarbejdet på Havrehedskolen 

 

Punkt 55: Morud Lokalråd                                         5   min.           

Beslutningstema: Åben skole 

Indstilling: Skolebestyrelsesformanden har fået en henvendelse fra Morud Lokalråd 

Sagsfremstilling: Forespørgsel om Skolebestyrelsen kunne være interesseret i at være medlem af Morud 
Lokalråd. Et årligt medlemskontingent på 250 kr. årligt. 

Kunne vi være interesseret i et medlemskab?  
 
Skolebestyrelsen er ligeledes blevet inviteret til at sidde i bestyrelsen? 
  

Beslutning:  

Havrehedskolen melder sig ind i Morud Lokalråd. 

I Veflinge Lokalråd er vi allerede repræsenteret ved næstformand Jesper Hansen 

Bilag: mail-korrespondance 
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Punkt 56: Eventuelt                                          5   min.           

Beslutningstema: 

Indstilling: 

Sagsfremstilling:  

Beslutning:  

Bilag: 

Mødeleder næste møde: Henriette Lorentzen 


